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Sprawy finansowe zdominowały czwartkową sesję Rady Miejskiej w 
Świeciu.

Nie mogło być inaczej, skoro wśród punktów porządku obrad znalazły się m.in. 
takie tematy, jak zmiana budżetu gminy, informacja na temat spółek, w których 
udziały 
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ma gmina, czy wyrażenie zgody na ustanowienie hipoteki na działce w Vistuli Park 
I. 

W kwietniu tego roku firma Drew-Technika z Unisławia (powiat chełmiński) 
podpisała umowę z gminą Świecie na dzierżawę 0,6 ha działki  w Strefie Rozwoju 
Gospodarczego Vistula Park I w Wielkim Konopacie. Rozpoczęła tam wznoszenie 
1200-metrowej hali ekspozycyjno-usługowej. Spółka specjalizuje się w naprawach 
i sprzedaży maszyn do obróbki drewna.  
- Zainwestowaliśmy już w budowę około 300 tys. zł, ale na jej ukończenie 
potrzebujemy jeszcze ponad miliona złotych. Niestety, nie możemy wziąć kredytu 
pod hipotekę, bo jesteśmy jedynie dzierżawcami gruntu, a nie jego właścicielami – 
wyjaśniał radnym Bartłomiej Matuła, prezes Drew-Techniki
Dwie trzecie środków na powstanie strefy Vistula Park I pochodzi z unijnego 
programu Phare i zgodnie z przepisami, działki na tym terenie mogą być jedynie 
dzierżawione inwestorom, a nie sprzedawane. Taki stan rzeczy będzie 
obowiązywał do czasu rozliczenia Phare w całym kraju, a nie wiadomo, kiedy to 
nastąpi. 
Drew-Technika zamierza starać się o 800 tys. zł kredytu na dokończenie budowy 
hali. Liczy też na dofinansowanie z Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa. 
- Wtedy zaciągnęlibyśmy znacznie mniejszy kredyt, ale i tak bank będzie żądał 
zabezpieczenia w postaci nieruchomości – wyjaśniał prezes.
Bartłomiej Matuła deklarował, że po uruchomieniu zakładu w Wielkim Konopacie, 
znajdzie w nim pracę około 10 mieszkańców gminy Świecie – mechaników i 
automatyków. 
Firma zwróciła się do rady miejskiej o wyrażenie zgody na obciążenie działki w 
Vistuli Park I hipoteką, która stanowiłaby zabezpieczenie kredytu. Większość 
radnych była za. 

Kolejnym punktem sesji była zmiana budżetu na 2012 r., spowodowana 
dodatkowymi dochodami i dotacjami oraz korektami po analizie wydatków.
Tak więc zwiększono o 450 tys. zł dochody z tytułu dotacji na przedłużenie ul. 
Miodowej do Wojska Polskiego. Dochody gminy wzrosły też o 200 tys. zł, dzięki 
dywidendzie z firmy ciepłowniczej Dalkia Północ (dawny ZEC). Poza tym o 80 tys. 
zł zwiększono plan wpływów z opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu. To tylko 
niektóre z całego szeregu zmian, które spowodowały konieczność 
przeprowadzenia korekty tegorocznego budżetu.

Podjęto też uchwałę o udzieleniu pomocy gminom Osie (20 tys. zł) i Cekcyn (10 
tys. zł) z przeznaczeniem na pomoc rodzinom poszkodowanym przez trąbę 



powietrzną. 

Podczas czwartkowej sesji przedstawiono również informację na temat spółek, 
których udziałowcem jest gmina Świecie. 
Gmina ma 100% udziałów w Zakładzie Gospodarki Mieszkaniowej, Świeckim 
Towarzystwie Budownictwa Społecznego, Zakładzie Wodociągów i Kanalizacji i 
Przedsiębiorstwie Unieszkodliwiania Odpadów Eko-Wisła. Dysponuje też blisko 
98% udziałów w spółce Vistula Park (reszta  należy do gminy Pruszcz), która 
zarządza Halą Widowiskowo-Sportową i prowadzi Świecki Fundusz Poręczeń 
Kredytowych. 
Świecie ma też mniejszościowe udziały w  Zakładzie Usług Komunalnych  (prawie 
22%) i Dalkii Północ (10,8%).  
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